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Onsdag den 24. marts 1999 kl. 13.00 

Dagsorden 

1) Spørgsmål til ministrene. 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 40: 
Forespørgsel til socialministeren, skatteministe- 
ren og arbejdsministeren [om, hvad regeringen 
planlægger at gøre for at styrke det private 
sociale initiativ]. 
Af Sonja Albrink (CD) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 18/3 99). 

3) Forespørgsel nr. F 31: 
Forespørgsel til fødevareministeren [om at 
fremme økologisk udvikling i landbruget]. 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Søren Kolstrup 
(EL). 
(Forespørgslen anmeldt 4/2 99. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 10/2 99). 

4) Første behandling af lovforslag nr. L 198: 
Forslag til lov om ændring af lov om ændring 
af lov om folkehøjskoler, efterskoler, hushold- 
ningsskoler og håndarbejdsskoler, lov om fri- 
skoler og private grundskoler m.v., lov om 
gymnasiet m.v. og lov om kursus til højere for- 
beredelseseksamen og om studieforberedende 
enkeltfagsundervisning for voksne m.v. (Ophæ- 
velse af bestemmelser om visse skoler). 
Af undervisningsministeren (Margrethe 
Vestager). 
(Fremsat 17/3 99). 

5) Første behandling af lovforslag nr. L 199: 
Forslag til lov om ændring af lov om folkesko- 
len m.fl. love. (10. klasse). 
Af undervisningsministeren (Margrethe 
Vestager). 
(Fremsat 17/3 99). 

Meddelelser fra formanden 

Formanden: 
Fra medlem af Folketinget Poul Nielson, der 
har orlov, har jeg modtaget meddelelse om, at 
han fra og med den 27. marts 1999 atter kan 
give møde i Tinget. 

Sandy Brincks hverv som midlertidigt med- 
lem af Folketinget ophører herefter fra nævnte 
dato at regne. 

Miljø- og energiministeren (Svend Auken) har 
meddelt mig, at han ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om planlæg- 
ning. (Afvikling af de før den 21. oktober 1998 
etablerede ulovlige helårsbeboelser i boliger i 
sommerhusområder). 
(Lovforslag nr. L 204). 

Forskningsministeren (Jan Trøjborg) har med- 
delt mig, at han ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om universi- 
teter m.fl. (universitetsloven). 
(Lovforslag nr. L 205). 

Indenrigsministeren (Thorkild Simonsen) har 
meddelt mig, at han ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om Hovedstadens Udviklingsråd. 
(Lovforslag nr. L 206). 

Medlemmer af Folketinget Jette Gottlieb (EL) og 
Frank Aaen (EL) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om reform af 
lovgivningen om førtidspension. 
(Beslutningsforslag nr. B 102). 

Medlemmer af Folketinget Keld Albrechtsen 
(EL) og Søren Søndergaard (EL) har meddelt 
mig, at de ønsker at stille følgende forespørgsel 
til udenrigsministeren: 

»Hvad kan ministeren -  på baggrund af resul- 
tatet af NATO-topmødet den 23.-25. april 1999 
-  oplyse om den danske regerings holdning til 
planerne om sikkerheds- og forsvarspolitiske 
beslutninger på EU-topmødet i Køln i juni?« 
(Forespørgsel nr. F 46). 
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Miljø- og energiministeren har meddelt mig, at 
han ønsker i henhold til forretningsordenens 
§ 19, stk. 4, at give Folketinget en skriftlig: 

Energipolitisk redegørelse 1999. 
(Redegørelse nr. R 15). 

Eksemplarer vil blive omdelt, og redegørelsen 
vil blive optaget i Folketingstidende. 

Redegørelsen vil komme til forhandling tors- 
dag den 8. april 1999. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål til ministrene. 

A. Spørgetimen 

Formanden: 
Til at besvare spørgsmål i spørgetimen har 
statsministeren udpeget by- og boligministeren 
og undervisningsministeren. 

Der er i dag kun tilmeldt én spørger, hr. Eigil 
Møller, der ønsker at stille spørgsmål til by- og 
boligministeren. 

Spm. nr. US 53 

Egil Møller (DF): 
Jeg kan oplyse ministeren om, a t en enlig mor 
har henvendt sig til mig med sit boligproblem. 
Vedkommende bor i en stor lejlighed i alment 
boligbyggeri. De voksne børn er flyttet 
hjemmefra. 

Denne kvinde ønsker nu at bytte sin store lej- 
lighed til en mindre. Hun henvender sig til sit 
boligselskab, hvor hun har været skrevet op til 
en mindre lejlighed i mange år. Her får hun det 
svar, at det ikke kan lade sig gøre, da hendes 
problem alene er af boligmæssig karakter. 

Mit spørgsmål er: Finder ministeren det hen- 
sigtsmæssigt, at systemerne er så stive, at bolig- 
søgende, der ønsker en mindre bolig, skal for- 
blive i dyre, store lejligheder? Og vil ministeren 
søge en mere smidig ordning gennemført? 

By- og boligministeren (Jytte Andersen): 
Sådan som spørgeren fremstiller problemet, vil 
jeg sige, at så finder jeg det uhensigtsmæssigt, 

hvis en, der af forskellige grunde ønsker en 
mindre bolig i den lokale boligforening, tvinges 
til at bo i en stor bolig, hvis det vel at mærke er 
muligt at få en mindre bolig. 

Nu er det sådan, at det jo er boligforeninger- 
ne, der i meget høj grad skal sikre, hvordan op- 
rykningssystemet virker. Vi har fra regeringens 
side med et folketingsflertal i ryggen lavet nog- 
le forsøgsordninger, hvor man kan dispensere 
fra den almindelige oprykningsliste. Men det er 
de lokale foreninger, der har ansvaret for det. 

Jeg vil give spørgeren ret i, at det ikke lyder 
som nogen god idé at fastholde en enlig mor, 
der har et beskedent boligbehov arealmæssigt, i 
en stor lejlighed. Det må man kunne løse mere 
hensigtsmæssigt og mere fleksibelt. 

Egil Møller (DF): 
Jeg siger tak for svaret. 

Så er min bemærkning blot hertil, at jeg øn- 
sker så, at ministeren måske gør sin indflydelse 
gældende dér, hvor hun kommer i disse bolig- 
foreninger, tager et sådant spørgsmål op og så 
ellers anbefaler en løsning på problemet. 

By- og boligministeren (Jytte Andersen): 
Jeg kan sige til spørgeren, at de steder, hvor jeg 
kommer, som jo også i meget høj grad er bolig- 
foreningerne, argumenterer jeg meget for, at 
man skal være fleksibel, man skal være imøde- 
kommende over for beboernes krav i så stor 
udstrækning, som det overhovedet er nødven- 
digt. Den linje vil jeg selvfølgelig videreføre. 

Nu kender jeg ikke den lokale boligforening, 
som spørgeren refererer til, men det kan jeg 
måske få at vide efter spørgsmålet her og efter 
besvarelsen. 

Hermed sluttede spørgsmålet. 

B. Spørgetiden 

Spm. nr. S 1197 

1) Til fødevareministeren af: 
Keld Albrechtsen (EL): 
»Vil ministeren nu erkende, at der ikke er vi- 
denskabelig sikkerhed for, at det er sundheds- 
mæssigt forsvarligt at spise gensplejsede føde- 
varer, og vil ministeren på den baggrund støtte 
kravet om et øjeblikkeligt stop for kommerciel 
produktion af gensplejset mad?« 


